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Protokół Nr 52 

z  posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 28.10.2014r. 

 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka  Kultury  

w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 13:00 – 13:50. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku - Józef Kujawiak 

2. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 

3. Za- ca Burmistrza Więcborka   - Iwona Sikorska 

4. Skarbnik Gminy Więcbork   - Alina Kruk 

 

 

Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert rozpoczął spotkanie od powitania 

wszystkich zebranych oraz przypomnienia porządku obrad Komisji, który zwierał: 

 

1. Zaopiniowanie stawek podatków i opłat lokalnych na 2015 rok. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z o.o. z siedziba w Więcborku. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 

5. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

 

W dalszej części posiedzenia, zgodnie z zatwierdzoną tematyką, Przewodniczący Komisji  

oddał głos Sakrtbnik Gminy Więcbork, która omówiła projekty uchwał finansowych. 

 

a) w sprawie w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego oraz 

poboru podatku w drodze inkasa, 

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 

 

 

Kalkulacje stawek podatków, jakie otrzymali Radni zakładają utrzymanie dotychczasowym 

stawek. Przedłożono radnym projekty dwóch uchwał, a ich wywołanie wynika z tego, iż cena 

żyta ogłaszana jest corocznie w drodze komunikatu przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego  i stanowi ona podstawę ustalenia podatku rolnego na dany rok budżetowy. 

Ponieważ kwota ta uległa zmianie i wynosi 61,37 zł pojawiła się konieczność wywołania tej 

uchwały. Jednakże sama stawka podatku rolnego zgodnie z propozycją Burmistrza ma 

pozostać na poziomie bieżącego roku tj. 57,20 zł. 
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W przypadku opłaty targowej za sprzedaż poszczególnych rodzajów produktów pozostaje ona 

na dotychczasowym poziomie, a projekt wywołany jest z racji zmiany maksymalnej kwoty 

opłaty targowej tj. stawki dziennej, która zgodnie z komunikatem nie może przekroczyć 

767,68 zł.  

 

Pozostałe stawki dotyczące podatku transportowego, podatku od nieruchomości, opłaty za 

psa, pozostają na dotychczasowym poziomie. Natomiast jeżeli chodzi o podatek leśny, 

podobnie jak w ubiegłym roku nie wywołano uchwały w tej sprawie ponieważ w tym zakresie 

obowiązuje stawka maksymalna.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Stanisław Piłka uznał, że stawka ogłoszona przez GUS jest niewspółmierna do 

rzeczywistości, gdyż żaden skup nie proponuje takiej stawki. Niemniej Burmistrz proponuje 

stawkę niższą i Komisja Rolnictwa /…/, której przewodniczy zaopiniowała stawkę 

pozytywne. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie - zaopiniowanie 

wywołane projekty uchwał. 

 

Obecnych 9 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

c)  w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej Spółki z o.o. z siedzibą w Więcborku. 

 

Powyższy projekt uchwały jest konsekwencją tego, co zostało rozpoczęte na sesji sierpniowej, 

na której radni wyrazili zgodę na zwiększenie planu finansowego o kwotę 48.000,00 zł celem 

zwiększenia kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. Dla 

formalności i ujęcia przekazania w formie aktu notarialnego niezbędne jest podjęcie odrębnej 

uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Obecnych 9 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

d) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork przedstawiła 

Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Zmiany tej uchwały wynikają przede wszystkim ze zmian w budżecie Gminy tzn. 

doprowadzono do spójności w zakresie dochodów i wydatków roku 2014 pomiędzy WPF,  

a aktualną propozycją zmian w budżecie. Nową propozycją jest wprowadzenie w roku 2015 

w wykaz przedsięwzięć realizacja zadania pod nazwą budowa placu zabaw w Suchorączku 

oraz wyposażenia świetlic wiejskich sołectw Zabartowo i Dorotowo. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
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Radny Waldemar Kuszewski  pytał jakie kwoty planowane na to zadanie. 

 

64.400,00 zł – odpowiedziała Skarbnik Gminy. 

 

Czy są to środki własne – radny Kuszewski. 

 

80%  netto kwoty dofinansowania- powiedziała Za- ca Burmistrza Więcborka. 

 

W granicach 39.000,00 zł będzie kwota dofinansowania – Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 9 radnych. 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

e) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014 

 

Zmian dokonano 

 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 01095 § 2010 o kwotę 308.377,97 zł. dokonano na 

podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.67.2014 z dnia 23 

października 2014 r. dotyczącej zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na zwrot 

części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w 

sprawie jego zwrotu poniesionych przez gminy województwa kujawsko-pomorskiego za 

drugi okres płatniczy 2014 r. 

2. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 01095 § 0750 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano ze 

względu na mniejsze od planowanych wpływy z tytułu dzierżawy obwodów łowieckich. 

3. Zmniejszenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 05011 § 6297 o łączną kwotę 

6.400,00 zł. dokonano w wyniku rozliczenia środków z tytułu dofinansowanie 

następujących Projektów: 

 „Przebudowa, remont pomostu oraz remont budynku hangaru służącego wędkarstwu, 

rekreacji i turystyce ogólnodostępnej wraz z jego wyposażeniem” – zmniejszenie  

o kwotę 5.700,00 zł. 

 „Budowa łowiska wędkarskiego przy Jeziorze Gardzinowo w Lubczy” – zmniejszenie  

o kwotę 700,00 zł. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0470 o kwotę 200,00 zł. dokonano  

z uwagi na większy niż zakładano wpływ środków finansowych z tytułu opłat za 

użytkowanie wieczyste. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0920 o kwotę 400,00 zł. dokonano  

z uwagi na większy niż zakładano wpływ środków finansowych z tytułu odsetek od 

nieterminowych wpłat. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75601 § 0350 o kwotę 1.100,00 zł. dokonano  

z uwagi na większy niż planowano wpływ dochodów z tytułu podatku od działalności 

gospodarczej osób fizycznych, opłacany w formie karty podatkowej. 

7. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 75615 § 0320 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano  

z uwagi na mniejszy niż planowano wpływ dochodów z tytułu podatku rolnego od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych. 
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8. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 75615 § 0330 o kwotę 1.000,00 zł. Dokonano 

z uwagi na mniejszy niż planowano wpływ dochodów z tytułu podatku leśnego od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych. 

9. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 75615 § 0340 o kwotę 200,00 zł. dokonano  

z uwagi na mniejszy niż planowano wpływ dochodów z tytułu podatku od środków 

transportowych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0360 o kwotę 9.110,00 zł. dokonano  

z tytułu większego od planowanego wpływu dochodów z tytułu podatku od spadków  

i darowizn od osób fizycznych. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75616 § 0500 o kwotę 17.900,00 zł. dokonano  

z tytułu większego od planowanego wpływu dochodów z tytułu podatku od czynności 

cywilnoprawnych od osób fizycznych. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75618 § 0460 o kwotę 700,00 zł. dokonano ze 

względu na większy od planowanego wpływ środków finansowych z tytułu opłaty 

eksploatacyjnej. 

13. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75618 § 0910 o kwotę 10,00 zł. dokonano ze 

względu na wpływ środków finansowych z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat. 

14. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 3.840,00 zł. dokonano  

z tytułu wpływu darowizn: 

 kwota 300,00 zł. od BS w Więcborku dla Sołectwa Jastrzębiec na organizację konkursu 

pn.: „Estetyka zagrody wiejskiej w Gminie Więcbork”, 

 kwota 3.540,00 zł. od rodziców na dofinansowanie wykonania zadania pn.: „Szafka 

szkolna dla każdego ucznia w Szkole Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego  

w Więcborku”. 

15. Zmniejszenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 75023 § 6297 o kwotę 4.000,00 zł. 

dokonano w wyniku rozliczenia środków z tytułu dofinansowanie Projektu pn.: 

„Termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku”. 

16. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 80101 § 0750 o kwotę 200,00 zł. dokonano ze 

względu na większy od planowanego wpływ środków finansowych z tytułu najmu  

i dzierżawy składników majątkowych. 

17. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano  

z tytułu mniejszego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych 

dochodów. 

18. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0690 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano  

z tytułu mniejszego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych opłat 

(opłata stała za przedszkole). 

19. Zwiększenie planu dochodów w rozdz. 80110 § 0970 o kwotę 1.400,00 zł. dokonano  

z tytułu większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych 

dochodów. 

20. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 4.400,00 zł. dokonano  

z tytułu wpływu środków finansowych za wynajem autobusu. 

21. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0690 o kwotę 75,00 zł. dokonano z tytułu 

braku wpływu środków finansowych z tytułu różnych opłat. 

22. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80195 § 2030 o kwotę 44.133 zł. dokonano na 

podstawie Umowy nr 7/M/2014 z dnia 6 marca 2014 r. w sprawie przekazywania gminie  

w 2014 r. środków Funduszu Pracy oraz ich rozliczania z przeznaczeniem na 

dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

23. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 1.900,00 zł. dokonano  

z tytułu wpływu środków finansowych dotyczących zwrotu zaliczki na wynagrodzenie dla 

kuratora. 
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24. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85295 § 2010 o kwotę 10.127,00 zł. dokonano na 

podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.67.2014 z dnia 23 

października 2014 r. dotyczącej zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na pomoc 

finansową realizowaną na podstawie rządowego programu wspierania osób uprawnionych 

do świadczenia pielęgnacyjnego ustanowionego uchwałą Nr 230/2013 Rady Ministrów z 

dnia 24 grudnia 2013 r. zmienioną uchwałą Nr 29/2014 Rady Ministrów z 12 marca 2014 

r. 

25. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 107.798,60 zł. dokonano na 

podstawie Umowy dotacji nr DB14132/OZ-az z dnia 23.09.2014 r. dotyczącej udzielenia 

dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

na realizację przedsięwzięcia pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

26. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 92109 § 0970 o kwotę 1.400,00 zł. dokonano  

z tytułu większego od planowanego wpływu środków finansowych z tytułu różnych 

dochodów. 

27. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 01095 o kwotę 308.377,97 zł. dokonano na 

podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.67.2014 z dnia 23 

października 2014 r. dotyczącej zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na zwrot 

części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania  

w sprawie jego zwrotu poniesionych przez gminy województwa kujawsko-pomorskiego za 

drugi okres płatniczy 2014 r. 

28. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz.71004 § 4300 o kwotę 700,00 zł. dokonano w celu 

sfinansowania realizacji zadania określonego w pkt. 39 niniejszego uzasadnienia. 

29. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 75023 § 4260 o kwotę 4.000,00 zł. dokonano  

z uwagi na konieczność zapewnienia środków finansowych na zakup energii. 

30. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 75095 § 4210 o kwotę 300,00 zł. dokonano  

z uwagi na otrzymane darowizny zgodnie z opisem zawartym w pkt. 14 niniejszego 

uzasadnienia. 

31. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 80101 § 4300 o kwotę 8.700,00 zł. dokonano  

w celu realizacji projektowanego porozumienia ze Starostwem Sępoleńskim w sprawie 

rozwiązania umowy najmu pomieszczeń dla Gimnazjum w Sypniewie. 

32. Zwiększenia w planie wydatków budżetowych w rozdz. 80104 § 2310 o kwotę 2.200,00 zł. 

dokonano na podstawie umowy zawartej z Gminą Łobżenica dotyczącej zapewnienia 

wychowania przedszkolnego mieszkańcom Gminy Więcbork nr GOOS.4450.14.2014  

z dnia 2 października 2014 r. 

33. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w dziale 801 rozdział 80101 § 6059 o kwotę 

3.540,00 zł dokonano w wyniku otrzymania darowizny od rodziców na dofinansowanie 

wykonania zadania pn.: „Szafka szkolna dla każdego ucznia w Szkole Podstawowej im. 

Kornela Makuszyńskiego w Więcborku”. 

34. Zmian w planie wydatków w dziale 801 i 854 dokonano w związku z bieżącym 

funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork w związku ze zmianami organizacyjnymi  

w strukturze szkół gminnych. 

35. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85295 o kwotę 10.127,00 zł. dokonano na 

podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Nr WFB.I.3120.3.67.2014 z dnia 23 

października 2014 r. dotyczącej zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na pomoc 

finansową realizowaną na podstawie rządowego programu wspierania osób uprawnionych 

do świadczenia pielęgnacyjnego ustanowionego uchwałą Nr 230/2013 Rady Ministrów z 

dnia 24 grudnia 2013 r. zmienioną uchwałą Nr 29/2014 Rady Ministrów z 12 marca 2014 

r. 
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36. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz.90004 § 4210 o kwotę 3.500,00 zł. dokonano  

w celu sfinansowania realizacji zadań określonych w pkt. 38 niniejszego uzasadnienia. 

37. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 107.798,60 zł. dokonano na 

podstawie Umowy dotacji nr DB14132/OZ-az z dnia 23.09.2014 r. dotyczącej udzielenia 

dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

na realizację przedsięwzięcia pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

38. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 4210 o łączną kwotę 

3.500,00 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych przez : 

 Sołectwo Lubcza w ramach funduszu sołeckiego zgodnie ze zmianami przyjętymi na 

zebraniu wiejskim w dniu 25.09.2014 r. (kwota 3.000,00 zł.), 

 Sołectwo Suchorączek w ramach dotychczasowych przedsięwzięć funduszu sołeckiego 

zgodnie z wnioskiem sołectwa. 

39. Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 92109 § 6050 o kwotę 

700,00 zł dokonano celem sfinansowania opłaty przyłączeniowej energii (zwiększenie 

mocy) oraz opłaty za wydanie decyzji przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego 

dotyczącej dopuszczenia do użytkowania dotyczy wykonania zadania pn.: „Przebudowa  

i remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork w miejscowościach Czarmuń  

i Witunia”. 

40. Zwiększenie planu wydatków w rozdz. 92695 § 4300 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano 

celem zabezpieczenia środków finansowych przeznaczonych na opłatę rachunków za 

wywóz nieczystości stałych i ciekłych z obiektów sportowych znajdujących się na terenie 

Gminy Więcbork. 

41. Zmiana w załączniku nr 3 „Plan wydatków inwestycyjnych na 2014 r.” do niniejszej 

uchwały dotyczy zmiany w rozdz. 60014 § 6300 nazwy zadania inwestycyjnego  

z „Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec” na „Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec – II 

etap oraz wsi Śmiłowo III etap”. 

42. W załączniku nr 4 „Przychody i rozchody na 2014 r.” zmiana wynika z faktu, iż w pozycji 

„przychody ze spłaty pożyczek i kredytów udzielonych ze środków publicznych” oraz  

w pozycji „udzielone pożyczki i kredyty” ujęte były krótkoterminowe pożyczki z budżetu 

gminy tj. z terminem spłaty do końca grudnia 2014 r. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Kuszewski odniósł się do pkt. 31 zmian w rozdz. 80101 § 4300  kwota 8.700,00 zł 

pytając za jaki okres jest to czynsz. 

 

Oprócz normalnego czynszu wynikającego z umowy do końca roku, warunkiem odstąpienia 

od umowy – w umowie jest to bodajże ujęte w ten sposób, że wypowiedzenie powinno 

nastąpić z końcem roku szkolnego i obowiązuje przez rok czasu. Kwota, za którą Powiat jest 

skłonny odstąpić od dotrzymywania warunków wypowiedzenia umowy określono na 

8.700,00 zł. Myślę, że gdybyśmy mieli jeszcze przez rok płacić czynsz wynikający  

z wypowiedzenia umowy w zwykłym trybie, kwota ta byłaby znacznie wyższa – mówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Jaka była wysokość czynszu – radny Kuszewski 

 

W granicach 800,00 zł – 900,00 zł – Skarbnik Gminy. 
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Radny Kuszewski zwrócił również uwagę na zmiany dotyczące wzrosty planu finansowego 

związanego z wydatkami na energię tj. rozdziału 85023, chciał wiedzieć, czy wynikają one  

z faktu wcześniejszego niedoszacowania, czy wydatki te są wyższe niż w roku ubiegłym. 

 

W ferworze oszczędności, być może za bardzo obcięto środki  w tym rozdziale. Rachunki są 

raczej na poziomie roku ubiegłego – mówiła Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 9 radnych 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 6 radnych 

Wstrzymało się od głosu    - 3 radnych 

 

 

W sprawach różnych radny Waldemar Kuszewski pytał o zmiany w budżecie, które 

wprowadzane są Zarządzeniem Burmistrza. Co najmniej  na jednym, bądź dwóch wystąpiły 

zmiany dotyczące zwiększenia kwot na delegacje służbowe. Były to niemałe środki  

w związku z czym radny chciał uzyskać informację na jakie delegacje i dlatego akurat teraz 

tych środków brakuje. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork przypomniała, że o tą sprawę radny pytał bodajże na omawianiu 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2014r. przypomniała jednak, że ma 

to związek z koniecznością częstego uczestnictwa pracowników UM w szkoleniach 

dotyczących Infostrady Kujaw i Pomorza oraz związanego z tym oprogramowania z zakresu 

gospodarki przestrzennej organizowanych w Toruniu. Na szkolenia zawsze jechał pełen 

samochód  ale ich częstotliwość była na tyle duża, że zaplanowane środki, które do tej pory 

były wystarczające, okazały się zbyt małe.  

 

Radny Kuszewski pytał o możliwość uzyskania pisemnego zestawienia  dotyczącego ilości 

środków, jakie zrealizowano na delegacje. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że informację taką znajdzie radny w sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za I półrocze 2014r.  Rozumie więc, że radnemu chodzi o uzupełnienie 

danych za okres od I półrocza. 

 

Z racji poruszonego tematu Burmistrz Więcborka  zdementował plotkę, jaka krąży po 

mieście, jakoby on drugą pensję wyrabiał sobie na delegacjach, kasując za każdy wyjazd do 

Bydgoszczy, czy Torunia po 410,00 zł. Jest to nieprawda. Jeżeli wyjeżdża, a przeważnie 

jedzie wspólnie ze Skarbnik Gminy, głównie do Urzędu Marszałkowskiego, to otrzymuje 

normalną delegację w wysokości bodajże 183,00 zł bez żadnej diety / wyjazdy są trzy –cztero 

godzinne/. Jeżeli do radnych doszła, czy dojdzie taka pogłoska, to prosił o jej zdementowanie. 

 

Radna Grażyna Witczak odwołała się to tematyki poruszanej na odbytej Komisji Oświaty 

/…/. Powiedziała, ze Dyrektor BOOS nie umiała jej odpowiedzieć na pytanie dotyczące 

oszczędności związanych z wprowadzonymi w oświacie standardami. Standardy te 

wprowadzono z rozpoczęciem roku szkolnego  i dla podania konkretnych oszczędności 

pozostaje kwestia zamknięcia roku budżetowego. Niemniej uważa, że podjęcie jakichkolwiek 

kroków oszczędnościowych jest zawsze z zamysłem szacunkowych wyliczeń takowych 

oszczędności. Radną interesowało, jakiego rzędu byłyby to oszczędności gdyby udało się te 

standardy zrealizować. W poruszanej na ww. Komisji tematyce przewijał się również wątek 



8 
 

osiągnięcia określonych wskaźników budżetowych, więc prosiła o sprostowanie jej toku 

myślenia. Wskaźniki ma uzyskać budżet, jako całość tzn. Nie jest to jednoznaczne z tym, ze 

każda jednostka budżetowa musi te wskaźniki osiągnąć, choć zdaje sobie sprawę, że  na tą 

całość skalda ja się budżety wszystkich jednostek. Nie jest tak jednak do końca, że to każda 

jednostka musi się precyzyjnie w tych wskaźnikach zmieścić.  

 

Jeżeli chodzi o wskaźniki, które wynikają z ustawy o finansach publicznych, to są to głównie 

wskaźniki indywidualnego zadłużenia, czy wskaźniki wynikające z tego, że wydatki bieżące 

nie mogą przekroczyć dochodów bieżących. W przypadku jednostek budżetowych, takich jak 

szkoły, nie możemy mówić o określeniu tego typu wskaźników, ponieważ jeżeli realizują one 

dochody, to w jakimś mikroskopijnym zakresie – skali no i przede wszystkim nie posiadają 

zadłużenia., które jest podstawa określenia tego indywidualnego wskaźnika zadłużenia. Nie 

wiem więc, do jakich  wskaźników jednostek budżetowych miałabym się odnieść. Jeżeli 

mowa o budżecie całej Gminy, to brane jest pod uwagę wszystko – Skarbnik gminy 

Więcbork. 

 

Na Komisji akcentowane było to, że narzucanie pewnych standardów, obcinanie pewnych 

godzin, było jak gdyby argumentowane tym, że Gmina musi te wskaźniki od kolejnych 

budżetów uzyskiwać. Wnioskowałam, że obcięcie dwóch-trzech etatów w niektórych 

szkołach uratuje budżet – Radna Witczak. 

 

Standardy miały wprowadzić pewne ujednolicenie sposobu podchodzenia do sporządzania 

arkuszy organizacyjnych ale nie sądzę, aby odbywało się to w jakimś momencie z krzywdą 

dla ucznia – Skarbnik Gminy. 

 

Ja pytam konkretni. Myślę, że nie byłoby takiej standaryzacji, gdyby nie konieczność 

oszczędzania  - radna Witczak. 

 

Racjonalne gospodarowanie środkami publicznymi wynika z ustawy o finansach publicznych, 

więc tu chyba „żadnej ameryki nikt nie odkrył”, a oszczędzanie dotyczy nie tylko jednostek 

oświatowych, tylko całej jednostki – Skarbnik Gminy. 

 

Pytam cały czas, czy my znamy rząd wielkości tj. oszczędności, jakie ma wygenerować ta 

standaryzacja, racjonalizacja – radna Witczak. 

 

Musiałabym wiedzieć ile nowych oddziałów powstało, a powstało ich w tym roku szklonym 

naprawdę sporo / nie wiem, czy nie minimum sześć/, a każdy oddział to w  granicach 

100.000,00 zł dodatkowo kosztów. O ile pamiętam budżet oświaty złożony na ten rok, który 

może będzie jeszcze podlegał weryfikacji, to była zwyżka w związku z tym o jakieś niecałe 

300.000,00 zł. Musiałabym ustalić ile nowych oddziałów powstało, bo to jest wyznacznik 

tego ile ewentualnie w tym rok, w związku utworzeniem tych oddziałów, musimy dołożyć,  

a ile praktycznie musielibyśmy dołożyć gdyby nie standaryzacja i ujednolicenie zasad – 

Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

Użyła Pani dwóch różnych określeń – „dodatkowe oddziały” i „nowe oddziały”. „Dodatkowe 

oddziały” sugerują, że byliśmy „dobrym wujkiem” i zgodziliśmy się na jakiś oddział, którego 

nie musiało być, a myślę że nie o to chodzi. Chodzi raczej o nowe oddziały w sensie takim, że 

dzieci w klasach pierwszych jest więcej. Możemy tu zatem przyjąć założenie, że 

poczyniliśmy ku oszczędnościom, które totalnie nie są nam znane! Nie można mówić, że nie 

znamy oszczędności, bo powstały nowe oddziały, a że one powstaną było wiadomo, bo 

wchodziła reforma…- radna Witczak.  
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Poproszę Dyrektor BOOS aby szczegóły przedstawiła na sesji – Skarbnik Gminy. 

 

W takim razie wiem, co Dyrektor napisze. Powiedziała wcześniej, że nie jest w stanie tego 

powiedzieć dopóki nie będzie znała ostatecznego rozliczenia, zatem dowie się o tym kolejna 

Rada za pół roku – radna Witczak. 

 

Ile jest nowych oddziałów jesteśmy w stanie określić, jaki jest szacunkowy koszt 

funkcjonowania jednego oddziału również jesteśmy w stanie określić i o ile w związku  

z tym w tym roku jest wyższy plan finansowy, tez jesteśmy w stanie określić. Natomiast 

dokładne kwoty, to być może tak jak Dyrektor BOOS  sugerowała – Skarbnik Gminy. 

 

Ja nie chcę kwot dokładnych, chcę szacowane oszczędności. Powtórzę, to co mówiłam na 

Komisji Oświaty /…/ i ci co byli na nim obecni to słyszeli: jeżeli ja w domu oszczędzam, to 

zakładam np., że chce kupić za 5 lat samochód i co roku odłożę 1/5 wartości. Nie uda mi się, 

bo wynikną inne wydatki ok. ale zakładam, że tyle zaoszczędzę i o to założenie pytam. Jeżeli 

uzyskałabym do czwartku taką odpowiedź byłabym bardzo wdzięczna – radna Witczak. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka, z racji tego, ze Skarbnik Gminy nie uczestniczyła  

w posiedzeniu Komisji Oświaty /…/, dopowiedziała, że Dyrektor BOOS mówiła  

o nieprzekraczaniu wskaźników wynikających z wytycznych Pani Skarbnik do założeń do 

budżetu. 

 

Przewodniczący RM  stwierdził, że to, iż szuka się oszczędności w oświacie, to nie dlatego, 

żeby zmniejszać jej sumę wynikającą z subwencji tylko ewentualnie zmniejszyć, to co 

dopłaca Gmina. Jeżeli dziś załóżmy dopłacamy 5.500.000,00 zł, to dlaczego nie iść w tym 

kierunku, by dopłacać 4.500.000,00 zł, a ten 1.000.000,00 zł przeznaczyć na inne dziedziny. 

Należy jasno powiedzieć, że wszystkie zagrywki, w tym te przy ustalaniu budżetu, idą  

w kierunku, aby i oświata zaoszczędziła. Cyt.: „Oświata nie jest święta krową, której nie 

można ruszyć, gdzie nie można szukać oszczędności no i prosta sprawa. A my dyskutujemy 

i wałkujemy ile oszczędzimy na oświacie. My na oświacie nie zaoszczędzimy nic, najwyżej 

mniej dopłacimy” – koniec cytatu. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję, a z racji końca kadencji Rady podziękował 

wszystkim członkom Komisji i obecnym na posiedzeniu za czteroletnią współpracę  

i udział w posiedzeniach. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek  

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

Henryk Szwochert 

 

 


